




Annotatie voor 

bestuurlijk overleg 

Nedersaksisch 

Gesprekken 

met BZK over convenant: 

Tijdens 

het 

bestuurlijk overleg 

van 16 februari 2017 werd besloten om de 

gesprekken 

met 

het ministerie van 
BZK 

over een convenant over het Nedersaksisch voor te zetten. 
Om 

goed 

beslagen 

ten 

ijs 

te 

komen, 
werd o.a. besloten tot een 

veegactie 

om een beeld te 

krijgen 

van 

de activiteiten e.d. van en in de verschillende 

provincies. 

Op 9 
januari 

2018 
sprak gedeputeerde 

Maij 

me. 

GE, 

van het Ministerie van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties. 
benadrukte 

nogmaals 

dat BZK veel 

belang 

hecht aan het 

afsluiten van een convenant met de Nedersaksische overheden 

op 

korte 

termijn. 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

   

    

Conclusies 

veegactie: 

De 

veegactie bevestigde 

het beeld dat er 

eigenlijk 

al heel veel activiteiten en initiatieven 

zijn 

rond het Nedersaksisch. 
Van 

lesprogramma's (allerlei doelgroepen), 

tot 

publicaties, 

websites, boeken, 
van festivals tot dictees. 

Ambtelijk 

werd 

geconcludeerd 

dat de verschillende 

provincies 

veel van elkaar kunnen leren 

en dat de 

good practices, bijvoorbeeld 

van hoe in Friesland en 

Overijssel 

streektaal in de 

zorg 

worden 

ingezet, gedeeld 

moeten worden. Verder wordt 

geconcludeerd 

dat het aan de 

‘zichtbaarheid’ schort. Het is 

belangrijk 

om beter zichtbaar maken van wat er allemaal al is. 

Lokale/regionale 

autonomie: 

Tijdens 

het 

bestuurlijk overleg 

werd de 

lokale/regionale 

autonomie benadrukt. Er 

zijn 

verschillen in ambitieniveau tussen de verschillende overheden. Dit vertaalt zich 

bijvoorbeeld 

in de 

budgetten 

die voor streektaal beschikbaar worden 

gesteld. 

Het is niet 

vanzelfsprekend 

dat voor een 

inhoudelijk meerjarenprogramma 

extra middelen beschikbaar 

zijn/komen. 

Rol 

streektaalorganisaties: 

De 

streektaalorganisaties 

in de verschillende 

provincies 

verschillen van elkaar. De 

streektaalorganisaties zijn nodig 

voor de 

organisatie 

en 

uitvoering 

van de activiteiten en 

projecten op 

het thema streektaal. 

De 

provincie 

Friesland en de 

gemeenten 

Oost- en 

Weststellingwerf 

hechten er aan dat de 

streektaalorganisaties 

het convenant niet mede ondertekenen. 

Zij 

zitten 

op 

dit moment in 

een 

transitietraject 

met één van hun 
streektaalinstituten, 

de 

Stellingwarver 

Schrieverronte en 

zijn 

van 

mening 

dat het convenant bovenal de 

afspraken 

tussen de Nedersaksiche 

overheden 

onderling 

en met het 

Rijk 

moet 

vastleggen. 

Ambtelijke 

conclusies en voorstellen: 

Ambtelijk 

wordt 

voorgesteld 

om in het convenant en de 

meerjarenafspraken 

te focussen 

op 

het investeren in de 

onderlinge contacten, 
tussen de overheden en tussen de verschillende 

streektaalinstituten. De 

partners 

kunnen veel van elkaar 
leren, 

activiteiten met en 

op 

elkaar 

afstemmen en in 

gezamenlijkheid 

beter 

optrekken richting Rijk 

en 

Europa. 
Het 

‘meerjarenprogramma’ 

moet meer 

procesmatig 

dan 

inhoudelijk 

worden 

ingestoken. 
Eerst 

de 

proces- 

en 

werkafspraken goed vastleggen. 

De inhoud 

volgt. 

Dit houdt in dat er een 

frequentie 

moet worden 

afgesproken waarop 

de bestuurders elkaar ontmoeten en 

bijvoorbeeld 

een 

jaarlijks symposium 

over 

specifieke 

thema's. 

Een 

gezamenlijk inhoudelijk programma, 

waarvoor extra middelen beschikbaar moeten 

worden 

gesteld, 

is 

op 

dit moment een 

brug 

te ver. 
De 

partners 

zouden kunnen 

afspreken 

om 



te onderzoeken of binnen de subsidieafspraken met de streektaalinstituten rekening 

gehouden kan worden met de wens om meer grensoverschrijdend samen te werken en 

projecten uit te voeren. 

Voorstellen aan bestuurders: 

- De partners onderschrijven in grote lijnen het hoofddoel en de uitgangspunten van 

het convenant zoals dat in concept voorligt; 

Vooralsnog zullen de afspraken tussen de Nedersaksische overheden vooral proces- 

en werkafspraken zijn over samenwerking 
, 
zichtbaarheid van wat er reeds is en 

onderlinge afstemming. De passages over het inhoudelijke meerjarenprogramma in 

het convenant moeten worden aangepast; 

De partners besluiten dat het convenant in eerste instantie een afspraak wordt tussen 

de Nedersaksische overheden onderling en met het Rijk. De streektaalorganisaties 

ondertekenen het convenant niet; 

Met deze uitgangspunten het gesprek met BZK weer hervatten over het convenant; 

Streven om in het voorjaar van 2018 het convenant te ondertekenen. 

- 

- 

- 

- 



Verslag bestuurlijk overleg 
Nedersaksisch 

d.d. 16-02-2017 in Assen 

Aanwezig: 

Gedeputeerde Gräper 
en beleidsadviseur 

mr EN 

beiden namens 

provincie Groningen; 

wethouder De Boer en beleidsadviseur 
BRS, 

beiden namens 
gemeente Ooststellingwerf; 

wethouder Kloosterman en beleidsadviseur 

BRS, 
beiden namens 

gemeente 

Weststellingwerf; 

teamleider Cultuur 
provincie Overijssel 

namens 

gedeputeerde Maij (en 
mede namens 

de 
provincie Gelderland); 

BE. 
beleidsadviseur 

provincie Fryslân 
namens 

gedeputeerde Poepjes; 

gedeputeerde Bijl 
en beleidsadviseur 

DRE, 
beiden namens 

provincie Drenthe; 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

1. 
Gedeputeerde Bijl opent 

de 
bijeenkomst 

met 
een woord van 

welkom; 
de 

aanwezigen 
stellen zich 

kort voor. 

2. De 
agenda 

wordt definitief 
vastgesteld 

3. De 
aanwezige 

bestuurders 
geven 

aan welke activiteiten 
zij op 

dit 
moment 

ondernemen 
op 

het 

terrein van het Nedersaksisch. doet dit namens de 
provincies Overijssel 

en de 

buurprovincie 
Gelderland. 

spreekt 
namens de 

provincie 
Friesland. 

Overall-conclusie is dat de Nedersaksische overheden allemaal 
nog 

actief 
zijn 

met 
hun 

specifieke 

streektaal, 
onderdeel van het Nedersaksisch. 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Groningen 
heeft een interessante 

samenwerking 
met de 

RUG, 
met name in het Bureau 

Groninger 

Taal en Cultuur. Onderzocht wordt of er 

mogelijkheden zijn 
voor een 

benoeming 
van een 

hoogleraar 
Nedersaksisch. 

Tegelijk 
wordt 

gewerkt 
aan een fusie 

tussen 
het 

genoemde 
bureau en 

het Huis van de 
Groninger 

taal. Deze 
twee 

processen lopen ongeveer parallel. 

De 
provincie Fryslân 

subsidieert samen 
met 

de 
twee 

Stellingwerfse gemeenten 
de 

Stellingwarver 

Schrieversronte, 
die actief is met haar 

publiekstaak. 

In 
Overijssel 

is het 
Regionaal 

Historisch Centrum samen met de IJsselakademie in Zwolle en 

museum De Twentse Welle in Enschede actief. 

Gelderland is 
wat 

terughoudender 
in het 

streektaalbeleid, 
maar wil zeker mee 

blijven 
doen in het 

Nedersaksische 
overleg. 

Drenthe kent sinds 10 
jaar 

het Huus van de 
Taol; 

één 
instelling 

die zowel de 
publiekstaak 

als de 

onderzoekstaak verricht. Daarnaast subsidieert Drenthe ook 
nog 

wat ‘losse’ 
projecten op 

het terrein 

van de streektaal. 

4. De overheden 
spreken 

zich uit voor een 

voortzetting 
van de 

besprekingen 
met BZK in de 

richting 

van een 
convenant, 

maar willen dit samen laten 
gaan 

met 
de 

invulling 
van het 

genoemde 

meerjarenprogramma. Afgesproken 
wordt dat de bestaande 

ambtelijke werkgroep nog 
een keer 

bijeen 
zal 

komen, 
om in kaart 

te 

brengen 
welke 

concrete 
activiteiten nu door de diverse streek- 

taalorganisaties 
verricht worden. Drenthe 

roept 
deze 

werkgroep op 
korte 

termijn bijeen. 
Het 

resultaat van die 
‘veegactie’ 

zal 
voorgelegd 

worden aan de bestuurders. Na 
bestuurlijke 

conclusies 

over deze actie zal het resultaat van die actie en een 
gewenste 

verdere 
ontwikkeling 

aan BZK 

voorgelegd 
worden en zal aan BZK 

gevraagd 
worden om aan 

te 

geven 
hoe 

zij 
een 

gezamenlijke 

doorontwikkeling 
van het Nedersaksisch zouden willen en kunnen 

steunen. 

Vervolgens 
zal de tekst 

van het convenant 
hierop aangepast 

worden. 
Daarbij 

is de autonomie van de lokale en 

provinciale 

overheden van 

groot belang. 



De 
ambtelijke werkgroep 

zal ook eventuele witte vlekken in kaart 
brengen 

en 

kijken 
of 

Europese 

subsidies hier soelaas kunnen bieden. 

5. 
Cees 

Bijl 
zal aan 

zijn Overijsselse collega vragen 
of 

Overijssel 
het 

coördinatiestokje (bestuurlijk 
en 

ambtelijk) 
zou willen overnemen. De laatste acht 

jaar 
heeft Drenthe deze coördinatie 

verzorgd, 

daarvoor heeft 
Groningen 

deze taak 
lang 

vervuld. Gelderland heeft laten weten deze taak niet te 

willen verrichten en 

gezamenlijk 
is 

geconcludeerd 
dat het niet voor de hand 

ligt 
dat 

Fryslân 
de 

Nedersaksische kar 
gaat 

trekken. 
Fryslân 

heeft wel 
aangeboden zijn specifieke (taal)expertise 

in 
te 

willen 
zetten 

voor het Nedersaksisch. 

6. Drenthe zal 
ambtelijk 

BZK en de SONT informeren over de onder 
punt 

4 
geformuleerde 

resultaten 

van dit 
bestuurlijk overleg. 

7. 

Gedeputeerde Bijl 
concludeert dat dit een vruchtbare 

bijeenkomst 
is 

geweest 
en sluit de 

bijeenkomst 
met dank voor ieders 

inbreng. 

Provincie Drenthe 

(geanonimiseerd)



  

Verslag overleg 
samenwerkende Nedersaksische overheden 

  

Aan: 
Rl (Provincie Drenthe), (provincie Drenthe), 

RS (provincie Groningen), (provincie Gelderland), 

F3 (provincie Fryslan), (gemeente Weststellingwerf), 

F3 (Ooststellingwerf), (provincie Overijssel) 
en 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(provincie Overijssel, voorzitter) 

Wanneer 
Maandag 

9 oktober 2017 
vanaf 

13.00 
uur 

tot 
uiterlijk 

15.00 
uur 

Waar: 
Provinciehuis 

Zwolle, 
boerenschuur 

. 

Welkom 

F3 

heet de 

aanwezigen 
welkom. 

e 

Mededelingen + Kennismakin 

o 

ami 
schuift later 

aan, 

neemt het Nedersaksisch dossier in de 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

toekomst van 
hem over. was nu verhinderd 

(geanonimiseerd)

  

  

    

  

  

   

  

  

  

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd)

  

   

     

o 

Ri 

heeft 
van Gelderland 

gesproken 
over betrokkenheid en het 

standpunt 
van 

Gelderland. 

o 

F3 

heeft 
streektaal niet 

meer 
in 

zijn 
portefeuille, 

maar 

gelet op 

de 

ontwikkelingen, 
is 

hij 
aanwezig 

in 
afwachting 

van een 
nieuwe 

collega. 

. 

Vaststelling agenda 

Agenda 
is 

ongewijzigd vastgesteld. 

. Stand van zaken 

samenwerking 

De 

provincie Overijssel 
heeft de coördinerende rol van de 

provincie 
Drenthe 

overgenomen. 

Hoe 

Overijssel 
deze rol 

precies invult, 
is ook 

afhankelijk 
van de wensen 

van de 

partners. Overijssel 
is in ieder 

geval aanspreekpunt 
voor BZK. Het contact 

loopt 

al. 
BZK 

sprak daarbij 
uit de 

gesprekken 
over een convenant 

graag 

te willen voortzetten 

en 

graag op 

de 

hoogte 
te willen worden 

gehouden 
van de uitkomsten 

van 
het 

ambtelijk 

en 

bestuurlijk overleg. 

Het 

bestuurlijk overleg 
van 

16 februari 2017 had vooral 
tot 

doel om 
na te 

gaan 

of de 

betrokken 

partijen op 

dezelfde 

lijn 
zitten. Is er 

bestuurlijk 
wil om 

gezamenlijk 
voor het 

Nedersaksisch 
te 

gaan? 
De 

bestuurlijke 
wil is 

er, 
al 

wordt waarde 

gehecht 
aan 

de 

autonomie en zit er verschil in 

snelheid, 
ambitie 

en 

positie. 

Het convenant is als 

optie tijdens 
het 

bestuurlijk overleg besproken, 
maar niet 

vastgesteld. 
Datzelfde 

geldt 
voor 

de ambitie 
om 

te komen tot een 

meerjarig 

activiteitenplan. Op 
verzoek van de bestuurders is een 

veegactie gehouden 
om de inzet 

(beleid 
en activiteiten 

van 
streektaalorganisaties) 

van en in de verschillende 

provincies 

en 

gemeenten 
op 

streektaal 
in 

beeld 
te 

brengen. 
Dit 

zou 

input 

kunnen leveren voor 

(aanpassing van) 
convenant. 

Hoe 
nu verder? 

Voorbereiding bestuurlijk overleg: 
  

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)



De 
conclusies van de 

veegactie 

en de uitkomsten van het 

ambtelijk overleg 
moeten 

aan de bestuurders 
worden 

voorgelegd, 
voordat we weer in 

gesprek 
kunnen 

met 
BZK. 

De 

gemeenschappelijke 
deler en het doel van 

samenwerking 
moeten 

helder 

zijn. 

Een 
convenant 

is niet een doel 

op 

zich. Het 
convenant 

kan wel een mooi instrument 

zijn 
om de 

afspraken 
over 

gezamenlijkheid 
te 

onderstrepen/bevestigen. 

Er 

gebeurt 
al heel 

veel, 
de 

vraag 

is wat de 

plus 
kan 

zijn. 
Gedacht wordt aan meer 

zichtbaarheid voor de 

dingen 
die al wel heel 

goed gaan. 

En is er 

overeenstemming 
over 

het feit dat we van elkaar kunnen 

leren, 
moeten 

kijken 
naar de 

good practices 
in de 

andere 

provincies. 
We kunnen 

gebruik 
maken van elkaars 

ervaring richting 
het 

basisonderwijs. 
Het enthousiasme voor streektaal moet al 

tijdens 
de 

opleiding 
ontstaan 

door er aandacht aan 
te 

besteden 

(PABO). 
Een 

ander 

goed 
voorbeeld is 

het 

project 

streektaal 
in 

de 

zorg, 

maar zo 

zijn 

er 

nog 

veel meer. 

Het 

gaat 

om het 

proces, 

dat we 
met 

regelmaat onderling afstemmen, 
maar ook om het 

faciliteren van ‘het veld’. 
De 

inhoud 

ligt voornamelijk bij 
de uitvoerende 

streektaalorganisaties 
en 

organisatoren 

van 

bijvoorbeeld festivals, 
maar wordt voor 

een deel 

natuurlijk 
ook 

bepaald 
door beleidskeuzes van de verschillende overheden. 

Het is 

goed 
om 

op 

de 

hoogte 
te 

zijn 
van elkaars 

beleidsprogramma's 
en -keuzes. Ook 

voor het in beeld 

brengen 
van de 

mogelijkheden 
via 

Europa 
hebben we een 

gezamenlijk plan nodig. 
Het is 

belangrijk 
om 

met 
1 

gezamenlijk 
verhaal naar BZK 

te 

gaan. 

Over deze 

gezamenlijkheid sprak 
ook met van Gelderland. In 

Gelderland is een klein deel van de 

provincie bezig 
met Nedersaksisch 

(Achterhoek). 

Gelderland is van 

mening 
dat het 

goed loopt. 
Voor Gelderland is een convenant niet 

nodig, 
maar ze zullen wel meewerken als er in 

gezamenlijkheid 
voor wordt 

gekozen. 

Gelderland checkt 

nog bij 
Regio 

8 
(de 

8 
Achterhoekse 

gemeenten) 
of 

zij 

een 
actievere 

rol willen. 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd)

Afspraak: 

zoekt 
uit 

welke 

mogelijkheden 
er 

zijn 

‘in Brussel’. 

(geanonimiseerd)

SONT: 

SONT was ook betrokken als 

gesprekspartner bij 
de 

contacten met 
BZK en is dus zeer 

geinteresseerd 
in de uitkomsten van de 

ambtelijke 
en 

bestuurlijke overleggen. 
De 

SONT vindt dat het allemaal niet snel 

genoeg 
gaat. 

Het frustreert hen dat het leek of 

‘we er 

bijna 
uit waren 

met 
BZK’ en dat er nu weer een aantal 

stappen terug gezet 
lijt 

te 
worden. heeft hierover 

contact met 
voorzitter Er is 

nog geen overleg 
met bestuurders en SONT. Dat heeft 

op 

dit moment ook 

geen 

prioriteit. 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd)

In hoeverre is de SONT 

op 

de 

hoogte 
van wat de verschillende taalinstituten los van 

elkaar 

oppakken? 
Hoe zit het 

bijvoorbeeld 
rond het 

Streektaalpaviljoen 
Leeuwarden 

Culturele hoofdstad 2018? Is daar 

afstemming 
over 

geweest? 
Het zou een 

prachtig 

podium 
zijn 

om het Nedersaksisch 

taalgebied 
al 

één 
geheel 

te 
presenteren. 

Men 
lijkt afzonderlijk bezig, 

met 

weinig 
coördinatie/afstemming. 

Acties: 

- 

neemt contact 
op 

met 
BZK over het 

convenant 
en informeert BZK over 

de stand van zaken. 

- 

neemt contact 

op 

met SONT en 

koppelt terug 
over wat SONT nu 

precies 
doet en wat de structuur is van SONT. 

(N.a.v. vraag legt 
uit dat de streektaalinstituten elkaar met 

regelmaat, 
of als 

er 

aanleiding is, 
treffen om af te 

stemmen). 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Afspraak: 

Het 
verslag 

wordt 

rondgestuurd. 

werkt n.a.v. 

verslag 
een 

annotatie uit 
dat 

bestuurlijk 
wordt 

voorgelegd. 

plant 
een 

ambtelijk overleg (onder voorbehoud) 
in de 2e of 3e week van december 

(niet op woensdag 
of 

vrijdag, 
liefst 

op maandag). 
Twee weken voor dit 

overleg 
vindt 

afstemming plaats 
of het 

doorgaat. 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)



plant 
een 

bestuurlijk overleg begin 
2018. 

Symposium 
Streektalen BZK 

op 

7 november 2017 

De bestuurders 

zijn 
hiervoor niet 

uitgenodigd, 
maar het 

symposium 
is ook niet echt voor 

bestuurders, 
het is vooral een 

inhoudelijk symposium. 

Wuttk 

RS wijst op 

de Nedersakische 

website, 
betaald door Drenthe. 

Het initiatief 

Minority Safepack. 
Drenthe 

gaat 
dit 

burgerinitiatief 
ondertekenen. Er is 

een 

bepaald 
aantal 

handtekeningen nodig 
om de 

positie 
van minderheden en 

minderheidstalen 

op 

de 

agenda 
van de 

Europese 
Commissie te 

krijgen. 
Doel: 

wettelijke maatregelen afspreken. 
Betere 

Europese 
erkenning. 

Internationaal 

liedjesfestival: 
ze hebben 

gesproken 
met 

regionale omroepen. 

heeft de 

organisatie 

van het festival 

geadviseerd 
om 

te 
benaderen. 

Bureau 

Groninger 

Taal en Cultuur en het 
Huis 

van de 

Groninger 

Cultuur worden 

per 

1 

januari 
2018 

een 

instelling: 
het 

Centrum 
voor taal en 

cultuur. 

Groningen 
is 

bezig 
met 

een 
nieuw 

woordenboek. 

Werving 
van 

hoogleraar 
Nedersaksisch: 

start 
in november. 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)



Toelichting grondslagen
In dit document kunt u secties vinden die onleesbaar zijn gemaakt. Deze informatie is 
achterwege gelaten op basis van de Wet open overheid (Woo). De letter die hierbij is vermeld
correspondeert met de bijbehorende grondslag in onderstaand overzicht.

 J  Art. 5.1 lid 2 sub e
Het belang van de openbaarmaking van deze informatie weegt niet op tegen het belang van 
de eerbiediging van de persoonlijke levenssfeer van betrokkenen

 T  
Valt buiten de reikwijdte van het verzoek


